
Když se napíše zemětřesení, je to katastrofa. V přírodě se dá vše napravit, nově postavit a žijeme
svůj život dál. Zemětřesení příjde samo, je to vlastně rozmar přírody. 

Zemětřesení v kulečníku je rozhodnutí nespokojených hráčů.

Po čtyřech letech proběhla opět valná hroma-
da Českomoravského Billiardového svazu. 
Hned od vyhlášení data VH 7. 9. 2013 bylo 
jasné, že se něco děje a chystá. Do osudné-

ho dne byli kulečníkoví hráči rozděleni do dvou sekcí. Karambo-
lová (kulečník bez děr) o kterou se 1,5 roku staral a oživil ji Aleš 
Šlambor a poolbilliard-snooker (kulečníky s šesti dírami, pool má 
rozměr zpravidla 256x128, snooker má rozměr 360x180) o kterou 
se 15 let staral Pavel Halamka. Prezidentem celého Českomorav-
ského Billiardového svazu byl po 6 let Martin Severa, držitel šesti 
zrcadel TT jako moderátor televize Nova.
Hlavní náplní bylo schválení samostatné sekce snooker o kterou 
se pod poolbilliardovou sekcí staral bezchybně jako ředitel snoo-
keru moderátor Eurosportu Tomáš Kejla.
VH schválila sekci snooker a pak byla přerušena, aby mohly pro-
běhnout VH jednotlivých sekcí s volbami.

Zemětřesení číslo 1 - poolbilliard
O poolbilliardovou sekci, která vznikla roku 1995 se staral od roku 
1998 Pavel Halamka. Nejprve jako sportovní ředitel soutěží, od 
roku 2003 jako prezident sekce. Po pádu velkého VV byl jeden 
rok prezidentem celého ČMBS. Sekci vyvedl z dluhů a úspornými 
opatřeními a hospodařením dosáhl každou sezónu vyrovnaného 
rozpočtu. Soutěže poolbilliardové sekce dostali kompletní a ucele-
nou strukturu od malých žáčků po nejvyšší soutěže. Všichni věděli 
proč a co hrají. Jakým způsobem se dostanou do reprezentace 
a další potřebné informace. Soutěže se začaly hrát v předepsa-
ném oblečení a s plošnými rozhodčími. Ale je zde jeden problém, 
nikdo se nikdy nemůže zavděčit všem. Před dvěma roky se zfor-
movala skupina, která združovala nespokojené hráče. Začali 
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připravovat takzvanou Změnu 2013. Vznikl čtyřicetistránkový 
dokument, který popisuje nové systémy soutěží a hlavně změnu 
sezóny z podzim-jaro na jaro-podzim. Kulečníková sezóna tak 
bude asi přerušena na tři měsíce. Pak začala předvolební politika
s obcházením zástupců klubů a potajmu jim byli prezentovány 
změny k lepšímu. Dokument se dostal pouze k některým a měli jej 
zakázáno šířit. Autoři věděli proč. Na valné hromadě pak seděly
kluby a měly rozhodovat o novém směru Českého poolbilliardu. 
Některé, které autoři vynechali se marně dožadovaly podrobností 
aby mohly hlasovat pro nebo proti. Byl zvolen nový prezident Jan 
Janata z BC Praha a namísto pětičlenného VV se zvolil jedenác-
tičlenný! Práce v novém VV kde má s tvorbou soutěží zkušenosti 
pouze jeden člen odmítlo bývalé vedení Pavel Halamka z Har-
lequinu Praha, Kristian Walach z Delty Brno a Richard Lottring 
z Balabušky Praha. Po valné hromadě autoři odtajnili dokument 
Změna 2013. Už na první pohled jde o perfektně designově zpra-
covaný dokument, ale bohužel plný nových pohledů na soutěže 
bez řešení. Je to pouze soubor nápadů, které bohužel pravdě-
podobně povedou k úbytku hráčů v soutěžích. VV po eufórii po 
vyhraných volbách přichází k realitě v podobě co s tím. Zavedený 
systém se zruší a začnou budovat něco. Kulečníková obec čeká 
co jim autoři Změny 2013 předloží. Třeba se jim vše zdárně povede
a to si přejme pro český kulečník-poolbilliard. Třeba se zemětře-
sení podaří zvládnout, třeba ne, vše ukáže čas.

Zemětřesení 2 - snooker
Snooker, v roce 1998 uspořádal Pavel Halamka první MR ve 
snookeru. V roce 2003 pověřuje vedením sportovního ředitele, 
moderátora Eurosportu Tomáše Kejlu vedením snookerových 
soutěží. Tomášovi se podařili soutěže nebývale rozvinout do po-
doby několika stupňové ligy s následnými fi nálovými turnaji a vel-
kým Mistrovstvím Republiky, které hraje okolo sta hráčů. Český 
snooker vstoupil do evropské a světové federace. Reprezentace 
se pravidelně účastní ME a i jiných velkých Evropských turnajů. 
I v sekci snooker se sdružili nespokojení hráči, kteří toužili po 
profesionální soutěži. Šli dál než pooloví nespokojení hráči 



a uspořádali jí. Soutěž hrálo pouze 8 hráčů a v podstatě se nedo-
hrála ve chvíli, kdy byl znám vítěz. Do další soutěže se přihlásili 
pouze 3 hráči a tak potichu zanikla. Do čela nespokojených hráčů 
se postavil Tomáš Náhlík BC Praha, provedl agitaci mezi kluby, že 
vše bude líp a že vše bude ještě lepší. Agitace se povedla, kluby 
v hlasování zvolili Tomáše Náhlíka jako prvního prezidenta sekce 
snooker. Bývalý sportovní ředitel snookeru Tomáš Kejla se svým 
týmem se vzdal další práce pro český snooker a vše bude na no-
vém vedení, které nikdy nic neuspořádalo. Stejně jako nové vede-
ní poolbilliardu budou rušit zavedené soutěže a tvořit něco, o čem 
ví pouze oni. Zde budou následky zemětřesení ještě citelnější.

Závěrem o zemětřesení:
Pavel Halamka v poolbilliardu a Tomáš Kejla ve snookeru vytvo-
řili v soutěžích stabilitu a průhlednost. Soutěže byli domyšleny 
od A do Z. Rozpočty obou sportů končili v plusových číslech. 
V tuto dobu nikdo neví co bude. Zkusíme se nechat překvapit!
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• Kamerových systémů
• Zabezpečovacích systémů
 budov a majetku včetně připojení
 na pult centrální ochrany
• Společných televizních antén,
 včetně rozvodu digitálního signálu  
 DBVT
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Tel. 777 273 877

V POLOVIČNÍ ČI
TŘETINOVÉ VÝŠI
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Karambol 
V karambolové sekci, která se jediná doposud zmítala v nejistotě 
se konečně objevil člověk, který je skutečně schopný - Aleš Šlam-
bor. Aleš dokázal zastavit propad karambolu, který vznikl po ve-
dení sekce Martinem Tunkrem. Ten provedl stejný puč před sed-
mi lety, jako nyní v poolu a snookeru. Dovedl karambol do dluhů 
a  k nestabilitě. Naštěstí se objevil Aleš Šlambor a byl takřka jed-

nohlasně zvolen do čela Českého karambolu. O sekci karambol 
v tuto chvíli nikdo nemusí mít strach, sekce je v dobrých a hlavně 
zkušených rukách.

Prezident ČMBS
Prezidentem ČMBS byl Martin Severa. Jeho úkolem bylo pře-
devším pracovat pro billiard na poli mediálním. Svůj úkol beze-
sporu plnil, ale některým členům svazu tato práce byla málo. 
Martin Severa před VH odstoupil a tak byla tato funkce volná. 
Byli dva kandidáti na nejvyšší post prezidenta ČMBS Pavel 
Halamka a Aleš Šlambor. Pavel Halamka se však kandidatury 
vzdal a tak byl jednoznačně zvolen do čela ČMBS Aleš Šlam-
bor. Kulečník bude mít placeného sekretáře, který bude vyko-
návat funkci hospodáře pro všechny sekce a matrikáře. Tím byl 
zvolen František Nejedlo. František Nejedlo bude i zástupcem 
ČMBS v Olympijském výboru, kde má nyní vynikající postave-
ní. Z této části zprávy o VH ČMBS je určitě cítit optimismus.
Příští měsíce nám napoví, jestli bude vše v pořádku i v sekcích 
poolbilliard a snooker, nebo se práce nedaří.

PH.


